

## 广西植物

## 总 目 录

## 第 3 卷

## 第 1 期 (1933 年 3 月)

- 广西苦苣苔科一新属.....王文采 (1)
- 中国楠属 (*Phoebe* Nees) 植物分类补志.....韦发南 (7)
- 中国无忧花属、仅苞属和紫荆属资料.....卫兆芬 (11)
- 广西虎耳草科新植物.....高成芝 李光照 (19)
- 毛花猕猴桃一新变型.....甘长飞 (18)
- 蕲州地区的蕲艾、青蒿、黄花蒿与茵陈的考订.....林有润 黄奕球 (25)
- 广西亚热带中山针阔混交林.....苏宗明 (33)
- 中国砂仁属植物精油化学成分的研究 (一).....刘尧锋 陆碧瑶 徐 丹 (48)
- 阳春砂仁叶油和广宁绿壳砂仁叶油化学成分的研究.....朱亮锋 陆碧瑶 徐 丹 罗友娇 (43)
- 猕猴桃果实性状及营养成分的初步研究.....黄正福 梁木源 黄陈光 李瑞高 (53)
- 生长素、细胞分裂素和三十烷醇对米兰室中辰菜生根的影响  
.....谭文澄 戴策刚 李崇略 谢忠满 (57)
- 广西硅藻羽纹纲——无壳缝目、新羽纹目、单壳缝目植物初报.....邓春匡 (67)

## 第 2 期 (1933 年 4 月)

- 华南芭麻属一新种.....王文采 (77)
- 福建马兜铃属一新种.....黄淑美 (81)
- 广西苗儿山杜鹃属一新种.....李光照 (83)
- 新疆的沙戟属植物.....丘华兴 韩英兰 (87)
- 广西担子菌名录 (二).....魏秉刚 (90)
- 广西的红树林.....林 鹏 胡继添 (95)
- 从苗儿山木本植物区系的特点谈桂东北山地造林树种的选择.....李信贤 胡舜士 (103)
- 试论河池地区农业生态系统建设.....罗士扬 陈云英 (111)
- 罗汉果栽培技术.....周良才 (117)
- 罗汉果花粉生活力与其贮藏能力的研究.....张碧玉 (121)
- 甘蔗组织培养育苗的培养基代用品试验.....梁倩华 罗紫娟 吴佳德 (127)
- MH 诱导黄皮形成小果实的试验初报.....贺善英 (133)
- 几种氧化酶活性与植物对二氧化碳抗性的研究.....邓立杰 (137)
- 从国家公园的奇义和作用谈广西武鸣大明山保护区的经营管理问题.....王熾涛 (145)

## 第 3 期 (1933 年 9 月)

- 广西植物地理的基本情况和基本特点.....陆益新 覃贻芬 (153)
- 广西大戟科新种和新分布.....李秉滔 (167)
- 中国大戟科植物志资料 (三).....张永田 (171)
- 广西杜鹃属研究 (二).....谭沛祥 (177)
- 广西铁木属一新种.....方 鼎 王育生 (189)

- 广西黄色山茶花一新种.....罗金裕 (192)
- 水竹叶属一新种.....方 鼎 (195)
- 广西大花藤属一新种.....万 煜 (197)
- 广西石灰岩石山一种新的果树——冬杞.....梁健英 (200)
- 广西大瑶山自然保护区植物区系资料.....钟业聪 (203)
- 安徽省唇形科植物地理分布新记录.....薛兆文 王学文 高 洁 郭新弧 (205)
- 两种木本植物染色体数目的研究.....吴泽民 (211)
- 灵香草的一种严重病害调查研究初报.....何友乾 (215)
- 中华猕猴桃大果型优株79-2的初步选育.....黄演廉 (219)
- 从资源管理区的意义和作用谈广西贺县滑水冲保护区的经营管理问题...滑水冲保护区综合考察队 (223)

## 第 4 期 (1983年12月)

- 论猕猴桃属的分布.....梁畴芬 (229)
- 中国吊石苣苔属校订.....王文采 (249)
- 中国柿属植物志资料.....李树刚 (285)
- 中国白花丹科植物志资料.....彭泽祥 (291)
- 白花丹科植物名称诠释.....彭泽祥 (293)
- 中国山榄科植物志资料.....庄 璇 (312)
- 中国桑科资料 (一).....张秀实 (295)
- 广西大瑶山植物区系资料.....莫新礼 韦发南 (307)
- 广西鼠李科植物志资料.....高成芝 (313)
- 广西赤车属一新种.....刘寿养 (317)
- 紫胶虫广西天然乡土寄主植物的选择利用.....广西紫胶科技协作组 (319)
- 茴香菖蒲挥发油成分研究初报.....程菊英 唐改福 (326)
- 《广西植物》第3卷目录..... (227)
- 《广西植物》第3卷学名索引..... (381)

## GUIHAIA Contents of Vol. III, 1983.

## No. 1

- Genus Novum Gesneriacearum e Guangxi.....Wang Wen-tsai (1)
- Materials of genus Phoebe Nees from China.....Wei Fa-nan (7)
- Materials of Saraca, Lysidice and Cercis from China.....Wei Chao-fen (11)
- New species of Saxifragaceae from Guangxi.....Gao Cheng-zhi et al. (19)
- A new form of Actinidia eriantha Benth.....Gan Chang-fei (18)
- An examination on the "Qiai", "Qinghai", "Huanghuahao" and  
"Yinchen" from Qizhou.....Ling Yeou-uen et al. (25)
- The subtropical mid-montane coniferous and broad-leaf mixed  
forest in Guangxi.....Su Zong-ming (33)
- Studies on chemical constituents of Amomum essential oil  
.....Zhu Liang-feng et al. (48)

- Preliminary studies on chemical constituents of essential oils in the leaves of *Amomum villosum* Lour. and *A. villosum* Lour. var. *xanthioides* (Wall. ex Bak.) T. L. Wu.....Zhu Liang-feng et al. (43)
- A preliminary study on the characteristics and nutritive compositions of *Actinidia* fruit.....Huang zheng-fu et al. (53)
- Effects of auxins, cytokinin and triacontanol on rooting of *Aglaia* by air layering.....Tan Wen-cheng et al. (67)
- Preliminary studies on Bacillariophyta Pennatae—Araphidiales, Raphidinales, Monoraphidinales from Guangxi.....Dang Chun-kuong (71)

## No. 2

- Species nova Boehmeriae e Sina Australi.....Wang Wen-tsai (77)
- A new species of *Aristolochia* from Fujian.....Hwang Shu-mei (81)
- A new species of *Rhododendron* from Miao Er-Shan, Guangxi.....Li Guang-zhao (83)
- The *Chrozophora* A. Juss. (Euphorbiaceae) in Xinjiang.....Kiu Hua-shing and Han Ying-lan (87)
- A list of Guangxi Basidiomycetes (II).....Wei Bing-gang (90)
- The mangroves' swamps in Guangxi Autonomous Region.....Lin peng and Hu Ji-tian (95)
- A discussion on the species selection of Afforestation for north-eastern Guangxi from the viewpoint of the characteristics of woody flora of Miaoershan.....Li Xin-xian and Lu Shun-shi (103)
- A preliminary discussion on rebuilding the agricultural ecosystem of Hechi Region.....Luo Shi-yang and Chen Yun-ying (111)
- The cultivation techniques of *Momordica grosvenori* Swingle.....Zhou Liang-cai (117)
- Studies on the pollen viability of *Momordica grosvenori* Swingle and its germinating ability in storage.....Zhang Bi-yu (121)
- Notes on the Medium substituent test in tissue culture of sugar-cane.....Liang Qian-hua et al. (127)
- A preliminary study on inducing the formation of small-seed fruit of *Clausena lansium* (Lour.) Skeels with MH.....He Shan-ying (133)
- Studies on several oxidase activity and resistance of plants to sulfur dioxide.....Deng Li-jie (137)
- Discussion on the management and administration of the protective area, Da Ming Shan, Wu-ming County, Guangxi in the sense and role of national park.....Wang Xian-pu (145)

## No. 3

- General information and fundamental features of plant geography of Guangxi.....Lu Yi-xin and Liang Chou-fen (153)

- Materials for the Euphorbiaceae of Guangxi ..... Li Hing-tso (167)
- Materials of Floram Euphorbiaceae in Guangxi (II) ..... Chang Yon-hin (171)
- Study on *Rhodolentron* from Guangxi (II) ..... Chen Fui-shung (177)
- A new species of *Ostrya* (*Coryliaceae*) from Guangxi ..... Chen Hui-min and Wang Yu-shan (189)
- A new species of yellow *Cassia* from Guangxi ..... Luo Jinyu (192)
- A new species of the genus *Murdannia* sp. (*Commelinaceae*) from Guangxi ..... Tang Ling (195)
- A new species of *Raphistoclea* (*Casuarinaceae*) from Guangxi ..... Tang Yung-tsu (197)
- Winter Mango—A new fruit tree on hills on hill from Guangxi ..... Liang Jian-yin (200)
- Materials for the flora of Dayaoshan Conservation Area, Guangxi ..... Zhong Yee-on (203)
- The new recorded taxa of Fabaceae from Anhui Province ..... Wang Zhen-on et al. (205)
- Study of chromosome number on the seeds of woody plant ..... Wu Chien-min (211)
- A preliminary investigation of a serious disease of *Asiaticum* *foenugraecum* ..... Ho You-tian (215)
- The primary seed selection of *Asiaticum* *foenugraecum* ..... Huang Yan-han (219)
- The management of the natural protected area in Dexian Hua-shui-Chong, Guangxi ..... Comprehensive Investigation Group of Hua-shui-Chong Protected Area (223)

## No. 4

- On the distribution of *Actinidia chinensis* ..... Liang Chou-fen (229)
- Revisio *lysiotis sinici* (*Cesariaceae*) ..... Wang Wen-tsai (249)
- Materiae ad floram ebenacearum sinensium* ..... Lee Shu-kang (285)
- Materiae ad floram plumbaginacearum sinensium* ..... Peng Tse-xiang (291)
- Explanation of some Chinese names of Plumbaginaceous Plants ..... Peng Tse-xiang (293)
- Materiae ad floram sapotacearum sinensium* ..... Chuang Hsuan (312)
- New taxa of Moraceae from China ..... Chang Siu-shih (295)
- Contributions to the flora of Dayaoshan, Guangxi ..... Mo Sin-li and Wei Fa-pau (307)
- Materiae ad floram Rhamnacearum Guangxiensis* ..... Gao Cheng-zhi (313)
- A new species of *Pellonia* sp. from Guangxi ..... Liu Shou-yang (317)
- The selection and adoption of the lac insect's natural local host-plants in Guangxi—Guangxi Scientific and Technical Cooperative Group of Shellal (319)
- Study on essential oil of *Acoros* ..... Cheng Jui-ying et al. (326)
- Contents of vol. III ..... (327)
- Index to vol. III ..... (331)